

Hohenzollerngruft

The Hohenzollern Crypt is one of Europe's most important dynastic burial sites, showcasing five centuries of history and funerary art.

It houses the resting places of key figures in Prussian history and reflects the evolution of royal representation.

After regular opening hours, an exclusive tour with cathedral architect Sonja Tubbesing provides insights into the crypt and the extensive restoration, which meets modern standards while preserving this unique cultural heritage.

Details

Date: 29 April 2026

Time: 6 p.m.

Meeting Point: Entrance Berliner Dom, Am Lustgarten, 10178 Berlin

Hohenzollerngruft

Die Hohenzollerngruft gehört zu den bedeutendsten dynastischen Grablegen Europas und erzählt auf beeindruckende Weise fünf Jahrhunderte Geschichte und Sepulkralkunst.

Sie beherbergt die Ruhestätten wichtiger Persönlichkeiten der preußischen Geschichte und dokumentiert die Entwicklung königlicher Repräsentation.

Nach den regulären Öffnungszeiten bietet eine exklusive Führung mit der Dombaumeisterin Sonja Tubbesing Einblicke in die Gruft und die umfangreiche Sanierung, die moderne Standards berücksichtigt und dieses einzigartige Kulturerbe bewahrt.

Details

Datum: 29. April 2026

Uhrzeit: 18:00 Uhr

Treffpunkt Eingang Berliner Dom, Am Lustgarten, 10178 Berlin